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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012 .
évi XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani az
Emberi Erőforrások Minisztériumát vezet ő miniszterhez

„Munkaviszonnyá alakul-e valaha az otthonápolás, amíg Önökön múlik? ”

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr!

A közelmúltban felkeresett egy kilátástalan anyagi helyzetben lév ő férfi, akinek a felesége
házi oxigénen élő beteg, 76%-os rokkant . A férfi maga is 50%-os rokkant, az ő
gyógyszereinek költsége körülbelül 14 000 Ft, a feleségéé 24 000 Ft havonta . Az ápolási díj ,
amit a férfi kap 41 850 Ft, a felesége egészségkárosodási támogatásának havi összege pedig 7
970 Ft. A kettejük bevételéb ő l a gyógyszerek megvásárlása után kicsivel több, mint 10 000 F t
marad a havi megélhetésre .

Tisztelt Miniszter Úr, Önök szerint hogyan lehet ekkora összegbő l megélni egy hónapban?

Az ehhez hasonló helyzetekre megoldást jelentene az ápolási díj összegének megemelése, a
fokozott ápolást igénylő személyek estén pedig az ápolási díjnak a mindenkori minimálbé r
összegére történ ő emelése . Ezt a Jobbik már régóta szorgalmazza. A jelenlegi törvény szerint
ápolási díj mellett maximum 4 órában vállalható munka. Korábban felmerültek arra
vonatkozó ígéretek, hogy a tartósan gondozásra szoruló családtagjaik otthoni ápolását ellátó k
munkáját munkaviszonyként ismernék el, atipikus foglalkoztatásnak minősítenék. A súlyos
betegek és fogyatékkal él ők gondozása napi 24 órás készenlétet igényl ő , lelkileg és fizikailag
egyaránt megterhelő , ami mellett sok esetben még a jogszabályok által engedélyezett 4 órás



munkavállalás sem megoldható, így a jogosultak egyetlen bevételi forrása az államtól kapot t
ápolási díj .

A Jobbik képviselő i a 2018. évi központi költségvetés tárgyalása során is módosító javaslato t
nyújtottak be az ápolási díj összegének emelésére, de a javaslatunk nem nyert támogatást ,
annak ellenére, hogy látható, mennyire kiszolgáltatott és nehéz élethelyzetben vannak ezek a
családok .

Kérdezem tehát Tisztelt Miniszter Urat, mikor valósulhat meg, hogy családtagjaikat ottho n
ápolók munkáját teljes munkaviszonyként ismerik el? Keresnek-e megoldást a hasonl ó
helyzetben lévők problémájára? Támogatja-e a Kormány a Jobbik azon javaslatát, hogy a
fokozott ápolást igénylő személyek esetén az ápolási díj összege a mindenkori minimálbérrel
egyezzen meg ?

Várom érdemi válaszát !

Budapest, 2017 . július 31 .

Tisztelettel,

	

Farkas Gergely
Jobbik
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